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Градска управа за финансије и јавне набавке на основу члана 27. и члана 28. Одлуке о јавним расправама 
('' Службени лист града Крагујевца'' број 7/21 и 34/21), израдила је 
 

Извештај  
о спроведеном процесу јавне расправе о 

Нацрту одлуке о буџету града Крагујевца за 2025. годину 
 

1. Увод 

Одлука о буџету града један је од најважнијих докумената које израђује и усваја локална самоуправа. 

С обзиром на важност одлуке о начину трошења јавних средстава неопходно је да грађанке и грађани узму 

учешћа и дају своје мишљење и предлоге како би она боље осликавала вољу становника нашег Града. Са 

тим циљем спроведен је процес јавне расправе о Нацрту одлуке о буџету града Крагујевца за 2025. 

годину. 

Извештај о спроведеном процесу јавне расправе представља сумарни преглед процеса и предлога 

грађана током јавне расправе о Нацрту одлуке о буџету града Крагујевца за 2025. годину.  

 

2. Процес 

2.1. Коришћени алати за укључивање грађана и трајање процеса 

Процес јавне расправе о Нацрту одлуке о буџету града Крагујевца за 2025. годину спроведен је у 

периоду од 2. новембра до 11. новембра 2025. године.  

Нацрт Одлуке о буџету града Крагујевца за 2025. годину у току трајања јавне расправе био је истакнут 

на сајту града Крагујевца и огласној табли управе града Крагујевца.  

 

Алати за укључивање грађана који су коришћени током јавне расправе 

На званичном сајту града Крагујевца, адреса www.kragujevac.ls.gov.rs, постављен је Закључак Градског 

већа, број 400-3019/24-V oд 1. новембра 2024. године о спровођењу јавне расправе и Нацрт Одлуке о 

буџету града Крагујевца за 2025. годину. Заинтересоване институције, организације и појединци позвани су 

да узму учешће у јавној расправи и своје примедбе и сугестије доставе на један од следећих начина: 

- на наменски отворену мејл адресу javnaraspravabudzet@kg.org.rs,  

- у писаној форми убацивањем у кутију за предлоге у холу приземља зграде управе града 

Крагујевца, 

- у писаној форми на адресу Градске управе за финансије и јавне набавке, Трг слободе број 3, 34000 

Крагујевац. 

 

Дана 06. новембра 2024. године, у периоду 12 до 14 часова, у канцеларији 105, у згради Градске 

управе града Крагујевца, Трг слободе број 3, одржана је презентација Нацрта одлуке о буџету града 

Крагујевца за 2025. годину, од стране члан Градског већа за финансије, проф. др Ненад Станишић, са 

овлашћеним лицима, која је пружала додатна објашњења заитересованим грађанима. 

 

 

 

Процес у бројкама 

 

Током процеса јавне расправе прикупљено је 11 предлога и сугестија грађана и то: 

- путем кутије за сугестије: 4 

- електронским путем на мејл адресу javnaraspravabudzet@kg.org.rs: 7. 

 

У наредном прегледу детаљно су приказани предлози и сугестије свих предлагача, као и начин 

достављања предлога са описом:  

 

mailto:javnaraspravabudzet@kg.org.rs


 

Начин достављања 

предлога 

Предлагач Опис предлога, сугестије 

Кутија за сугестије и 

предлоге 

грађанин – Милентије Стефановић 

Молимо вас да у предлог планираних 
капиталних издатака буџетских корисника 
уврстите и изградњу аутобуског стајалишта у 
Церовцу на раскрсници улица Војводе Живојина 
Мишића и Ђачке улице 

грађанин – Вељко Лековић 
Иницијатива за прибављање родне куће Војводе 

Радомира Путника   

Градска управа за друштвене 

делатности 

Неопходно обезбедити средства за новои 

пројекта „Клуб Рома“  с обзиром да су средства 

уплаћена 05. новембра 2024. године. 

грађанин – Гордана Вукомановић 

Организовати јавну дискусију поводом учесталих 

проблема – све бројнијих судских спорова 

између града Крагујевца и организација или 

појединаца 

Електронским путем 

(мејл) 

спец. др Кристијан Крстић 

Финансијска подршка града, као и реализација 

конкретних планова везана за зграду Службе за 

физикалну медицину и рехабилитацију 

                                               

грађанин - Бранко Милосављевић 

 

Асфалтирање Белодримске улице 

Миљан Илић – „Рециком ММ“ ДОО 

Крагујевац  

Предлог за стратешку сарадњу и буџетску 

подршку у оквиру еколошких и развојних 

планова града Крагујевца за 2025. годину 

Зорица Д. Петровић, редовни 

професор ПМФ-а у Крагујевцум, у 

пензији 

1.Зашто Институт за јавно здравље Крагујевац 

не ради на изради Студије о утицају животне 

средине на здравље људи, што је иначе 

предвиђено  Планом квалитета ваздуха за 

период  2021 -  2031. година? 

2.  да Град склопи уговор са Институтом за јавно 

здравље за мерење концентрације PM2,5 

суспендованих честица и да повећа број мерних 

места за праћење концентрације PM10 честица 

и да Институт на време доставља резултате тих 

мерења,  

3. да се у буџету града Крагујевца предвиде и 

обезбеде средства за решавање следећих 

битних проблема: за санацију депоније од више 

десетина хиљада тона опасног отпада, пепела и 

чађи на матичној локацији Енергетика, 

4. обезбеди прелазак грејања људи који имају 

индивидуална ложишта на угаљ, на гасно 

грејање, обезбеди субвенције за филтере за 

димњаке,  

5.обезбедити средства за измештање 

транзитног саобраћаја из најпрометнијих улица,   

6.за куповину вишенаменских канти и контејнера 

за селективно одлагање отпада, 

7. за реконструкцију водоводних линија у граду и 

да се одбрани акумуалција Гружа од несавесних 



људи и различитих загађивача. 

Клуб акцијаша и волонтера 

Крагујевац 

Предлог: на стр. 4. Посебног дела Одлуке, на 
Разделу 6 - ГРАДСКА УПРАВА ЗА ДРУШТВЕНЕ 
ДЕЛАТНОСТИ, у оквиру П;РОГРАМА 6 - 
Заштита животне средине (шифра Програма 
401),Програмска активност 0001 - Управљање 
заштиром животне средине, Функција 550 - 
Заштита животне средине - истраживање и 
развој, Економска класификација 481 - 
ДОТАЦИЈЕ НЕВЛАДИНИМ ОРГАНИЗАЦИЈАМА, 
планирани износ увећати за 1.000.000 дин, тако 
да кориговани износ у Предлогу одлуке о буџету 
града за 2025.г. буде 5.000.000,00 дин. 
 

Марија Симић Савић, удружење 

Екомар 

 
1. набавка нове опреме за мерење квалитета 
ваздуха на већем  броју мерних места, 
планирати средства за мониторинг површинских 
вода минимум 4 пута у току године на 4 
контролне тачке на сваком водотоку, спроводити 
мониторинг хемијских, микробиолошких и 
биолошких параметара вода, 
2. израда катастра отпадних вода града 

Крагујевца, израда пројектно техничке 

документације за изградњу новог постројења за 

пречишћавање комуналних отпадних вода града 

Крагујевца, израда катастра загађивача ваздуха 

у агломерацији града Крагујевца, унапредити 

систем контроле ваздуха усклађивањем са 

листом параметара који се прате по 

стандардима ЕУ, израда плана адаптације на 

климатске промене града Крагујевца, 

 3.Предлаже се измена и креирање посебне 

интернет странице за заштиту животне средине 

(у складу са Програмом заштите животне 

средине града Крагујевца) на којој би се редовно 

ажурирале информације о стању параметара 

животне средине (ваздух, вода, земљиште, 

јонизујући 

зрачење), јавно објавио Локални регистар 
извора загађивања, 
информације о покренутим поступцима израде 
студија процене утицаја на 
животну средину и друге корисне информације о 
стању животне средине 
као и информације на који начин понашање 
грађана може допринети 
побољшању стања животне средине, 

4.Неопходно је планирати средства за санацију 

и обнову јавних чесама у циљу њиховог 

безбедног коришћења и доступности чисте 

пијаће воде за становнике града Крагујевца на 

јавним површинама, 

5.Потребно је решење загађења и 

нефункционалности плажног простора језера у 

Шумарицама. 

Дејан Милошевић, удружење „Први 

први на скали“  

Предлози:  

1.Субвенционисање Апотекарске установе, 



јануар-јун: 6х30.000.000 динара, 

 2.Унапређење система мониторинга квалитета 

ваздуха, 

 3.Ванредни мониторинг Института за јавно 

здравље у случају акцидентних ситуација 

проузрокованих пожарима и објављивање 

резултата у реалном времену утврђених на лицу 

места, 

4.Омогућавање функционисања Савета за 

заштиту животне средине (Зеленог савета), 

 5.Увећање средстава за реализацију 

пројеката/програма удружења у области ЗЖС на 

територији града Крагујевца на 6.000.000 

динара, 

 6.Формирање насељског парка по пројектној 

документацији, 

 7.Асфалтирање спојених улица Николе 

Маратовића и Раше Плаовић, 

8.Увођење градске расвете уз улице Николе 

Маратовића и Раше Плаовића, 

9.Проширење Програма одржавања комуналне 

инфраструктуре, 

10.Редовно одржавање платоа крај споменика 

Раки Љутовцу и хумке уз споменик Талац,  

11.Сађење нових 40 садница, по 20 са обе 

стране спојених улица Николе Маратовића и 

Раше Плаовића на Метином Брду, 

12.Сађење садница испред сада енергетски 

ефикасније амбуланте у Чегарској, целом 

дужином тротоара, 

13.Изградња аутобуских стајалишта са обе 

стране Чегарске улице, 

14.Изградња тротоара од раскрснице Чегарске и 

Милића Радовановића до цркве Кнеза светог 

Лазара. 

15.Постављање контејнера преко пута видео 

надзора, на спајању још увек неасфалтираних 

улица Тихомира Вуксановића и Николе 

Маратовића/Раше Плаовића, 

16.Постављање контејнера, а потом и редовно 
преузимање смећа са гробља поред цркве Кнеза 
светог Лазара. 
 

 

 

3. Сумарни преглед прикупљених предлога 

Сви предлози, који су достављени електронским путем, убацивањем у кутију за примедбе, су упућени 

надлежним градским управама на разматрање, ради одговора да ли су за тражене намене средства 

предвиђена Одлуком о буџету за 2025. годину.  

 

4. Листа разматраних предлога 

У наставку текста овог Извештаја дата су образложења разматраних предлога: 

 

 

 

Предлог 

 

 

Образложење предлога 



Изградња аутобуског стајалишта у Церовцу 

на раскрсници улица Војводе Живојина 

Мишића и Ђачке улице   

Градска управа за развој и инвестиције није у могућности да 

реализује наведене радове, јер за наведену локацију није 

планирана изградња аутобуског стајалишта, те не постоји 

оправданост израде техничке документације за изградњу истог. 
Поред тога и сама раскрсница се налази између Ђачке улице 

на кп. бр. 2913/2 КО Церовац и улице Војводе Живадина 

Мишића на кп. бр. 152/3 КО Церовац, а поред наведених 

парцела у регулацију улице улазе и кп. бр. 2720 КО Церовац и 

кп. бр. 2710 које су у приватном власништву и за које је 

потребно решавање имовинско правних односа. 

Иницијатива за прибављање родне куће 

Војводе Радомира Путника   

Поштујући значај историјске личности Војводе Радомира 

Путника Градска управа за имовинске послове, урбанизам, 

изградњу и озакоњење у току 2025. године размотриће 

наведену иницијативу и предузеће све потребне кораке за 

реализацију исте. 

Неопходно обезбедити средства за нови 

пројекат „Клуб Рома“  с обзиром да су 

средства уплаћена дана 05. новембра 2024. 

године, након упућивања одлуке о буџету 

града Крагујевца за 2025. годину на јавну 

расправу 

Прихваћен је предлог, којим се омогућава реализација пројекта 

у 2025. години. 

Организовати јавну дискусију поводом 

учесталих проблема – све бројнијих судских 

спорова између града Крагујевца и 

организација или појединаца 

Надлежност и поступање Градског правобранилаштва града 
Крагујевца регулисано је Законом о правобранилаштву и 
Одлуком о Градском правобранилаштву града Крагујевца, па с 
тим у вези, а у контексту истакнуте примедбе, указујемо на 
следеће:   

    -покретање судских поступака од стране појединаца, 
организација, правних лица, итд.  једино и искључиво зависи од 
воље наведених субјеката, па следствено томе Градско 
правобранилаштво, из угла своје надлежности, не може 
предвидети број судских спорова који ће бити покренути и 
вођени против града Крагујевца, као ни врсту спорова и исход 
истих. Рад Градског правобранилаштва регулисан је законом и 
законским одредбама, што имплицира на неспоран закључак да 
је законска обавеза и дужност Градског правобранилаштва да 
штити имовинске интересе Града Крагујевца, водећи судске 
спорове у најбољем интересу за Град Крагујевац, 

    -такође указујемо, да у парничној материји, Закон о 
парничном поступку (члан 193) даје могућност будућем тужиоцу 
у спору, као заинтересованом лицу, да се пре покретања 
поступка може обратити Градском правобранилаштву, као 
законском заступнику Града Крагујевца, са предлогом за 
мирним решењем спора, уз напомену да наведена одредба није 
императивне природе, већ искључиво зависи од воље 
заинтересоване стране и тежње да се спор реши ван суда. 
Градско правобранилаштво нема правних средстава да утиче 
на заинтересовано лице по напред наведеном, већ, као што смо 
напоменули, предузимање те радње, једино и искључиво 
зависи од воље заинтересованог лица да ли жели да спор реши 
вансудским путем или покретањем поступка пред надлежним 
судом. Осим тога, решавање одређених спорних правних 
питања, императивно упућује на исходовање правноснажних 
судских одлука, на који начин би се једино и искључиво могло 
решити спорно правно питање у односу између 
заинтересованих лица, што са друге стране, искључује 
могућност решавања спора ван судским путем.  

Поред напред наведеног, истичемо и то, да Градско 



правобранилаштво, као и Град Крагујевац, преко својих служби, 
константно раде на изналажењу начина и решења којим би се 
унапредио рад Града Крагујевца и рад градских служби, што би 
за последицу, између осталог, имало и смањење могућности 
покретања судских спорова према Граду Крагујевцу.   

 

Финансијска подршка града, као и 

реализација конкретних планова везана за 

зграду Службе за физикалну медицину и 

рехабилитацију 

У складу са Поглављем IX,  чланом 100. став 4.  Закона о 

здравственој заштити ("Службени гласник РС", број 25/19 и 

92/2023 - аутентично тумачење) здравствене установе које 

обављају здравствену делатност на терцијарном нивоу 

здравствене заштите је јасно одређено да   Универзитетски 

клинички центар оснива Република Србија, а на територији 

аутономне покрајине - аутономна покрајина у складу са Планом 

мреже. Одређењем титулара јавне својине у овом случају је то 

Република,  град Крагујевац нема законске ингеренције и 

надлежности у смислу инвестиционог и текућег одржавања. 

Асфалтирање Белодримске улице 

Улица Белодримска биће асфалтирана у току 2025. године, по 

основу већ закљученог Уговора о радовима на рехабилитацији 

и одржавању градских улица, општинских и сеоских путева, 

тротоара, приступних платоа и приступа јавним објектима и 

изградњи нових улица. 

Предлог за стратешку сарадњу и буџетску 

подршку у оквиру еколошких и развојних 

планова града Крагујевца за 2025. годину 

Град Крагујевац је у претходном периоду већ укључивао 

заинтересовану и стручну јавност у израду стратешких 

докумената у области заштите животне средине, а ту праксу 

има намеру да настави и у наредном периоду. Буџетска 

подршка је обезбеђена кроз финансирање програма и пројеката 

у области заштите животне средине, које реализују удружења а 

такође, планирана је подршка привредним субјектима у оквиру 

ПЛЕР-а у складу са развојним документима града, кроз јавне 

конкурсе. 
1.Зашто Институт за јавно здравље 

Крагујевац не ради на изради Студије о 

утицају животне средине на здравље људи, 

што је иначе предвиђено  Планом квалитета 

ваздуха за период  2021 -  2031. година? 

 

 

 

 

 

 

 

 

2.Предлог да Град склопи уговор са 

Институтом за јавно здравље за мерење 

концентрације PM2,5 суспендованих честица 

и да повећа број мерних места за праћење 

концентрације PM10 честица и да Институт 

1. У складу са Правилником о ближим условима за спровођење 

јавног здравља у области животне средине и здравља 

становништва ("Службени гласник РС", број 34/19), у циљу 

прикупљања података значајних за регистровање и 

квантификацију фактора ризика и процену њиховог утицаја на 

здравље становништва, ИЗЈЗ кроз мониторинг животне средине 

прикупља информације односно податке о концентрацији 

загађујућих материја у животној средини.Подаци добијени из 

праћења и анализе стања животне средине, су основа за 

процену утицаја на здравље становништва, а у случају 

регистровања оболевања и стања који се могу довести у везу 

са факторима ризика из животне средине и за израду процене 

ризика.ИЗЈЗ је у обавези да  извештај о мониторингу, са 

извештајем о утицају загађења животне средине на здравље 

људи, са посебним освртом на  евентуална оболевања у вези 

са квалитетом животне средине за 2024. годину, достави 

Савету за здравље Града Крагујевца, на седници која ће бити 

одржана у јануару 2025. године. 

 

2. У ранијим годинама, на локацији  ОШ „Мирко Јовановић“ 

вршена су мерења суспендованих честица PM2.5, а на локацији 

Чистоћа вршена су мерења PM10. Ова мерења нису вршена у 

континуитету свакодневно, већ динамиком која је дефинисана 

као законски минимум. На предлогАгенције за заштиту животне 



на време доставља резултате тих мерења; 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3.Предлог да се у буџету града Крагујевца 

предвиде и обезбеде средства за решавање 

следећих битних проблема: за санацију 

депоније од више десетина хиљада тона 

опасног отпада, пепела и чађи на матичној 

локацији Енергетика. 

 

 

4. За прелазак грејања људи који имају 

индивидуална ложишта на угаљ, на гасно 

грејање, субвенције за филтере за димњаке.  

 

 

 

 

 

 

5.Обезбедити средства за измештање 

транзитног саобраћаја из најпрометнијих 

улица.  

6.Обезбедити  куповину вишенаменских 

канти и контејнера за селективно одлагање 

отпада. 

7.Обезбедити реконструкцију водоводних 

линија у граду и да се одбрани акумуалција 

Гружа од несавесних људи и различитих 

средине, Град Крагујевац се определио да пређе на 

континуирано, свакодневно мерење PM10 суспендованих 

честица из више разлога: 

- Добија се прегледнија слика о стању квалитета ваздуха 

у континуитету; 

- Филтери који пропуштају, односно идентификују PM10 

честице, уједно идендентификују и PM2.5 честице, тако 

да се може рећи да ови резулати мерења дају 

неповољнију слику квалитета ваздуха, јер практично 

мере збир концентрација обе врсте загађујућих 

честица, али у непознатом односу.  

Имајући у виду да обе врсте ових честица веома неповољно 

утичу на здравље људи, Град се определио да врши 

континуирано, тзв. интегрално мерење загађујућих су 

спендованих честица. Предлог ће бити прихваћен, надлежна 

Градска управа ће у 2025. години реализовати набавку 

акредитованих софтвера и мерних инструмената и закључити 

уговор са ИЗЈЗ о праћељу и извештавању. 

3.Решавање вишедеценијског проблема депоновања пепела на 

матичној локацији „Енергетика“ ДОО бави се Министарство за 

заштиту животне средине Републике Србије и Европска банка 

за обнову и развој (ЕБРД). Расписан је тендер за избор 

најповољнијег понуђача за санацију пепелишта, процедура за 

пријаву је завршена и у поступку је оцена приспелих понуда. 

Реч је о тендеру са међународним учешћем, а захтев 

Министарства за заштиту животне средине је да се пепелиште 

санира у складу са најстрожијим еколошким стандардима.   

4.Људи који користе угаљ, а немају довољно средстава, имају 

прилику да конкуришу на јавни позив који је у току, а односи се 

на енергетски угрожене купце, где субвенција износи 90% од 

предрачуна, тако да се проблем за социјално угрожено 

домаћинство решава трајно, а не делимично са филтером, који 

има век трајања, а као енергент и даље остаје угаљ. тендер се 

спроводи пеко ЕБРД и надлежног министарства.У текућој 

години Град је одвојио 15 милиона динара за све мере 

енергетске ефикасности. Имали смо 3 позива. Поменута 2 

милиона се односе на позив Министарства заштите животне 

средине. Одвојено је још 13 милиона за позиве Министарства 

рударства и енергетике, од чега 2 милиона за енергетски 

угрожене купце, a 11милиона за све остале. 

 

5.Проблем транзитног саобраћаја ће бити решен реализацијом 

пројекта Северна обилазница чија је изградња у току. 

6.У 2025. години планирана је купшовина типизираних посуда 

(канти) и контејнера за селективно прикупљање отпада. 

 

7. Ради повећања квалитета воде буџетом за 2025. годину 

поред средстава за изградњу и реконструкцију водоводних и 

канализационих линија, посебно су планирана и средства за 



загађивача. 

 

замену азбестних цеви. 

 

 
Предлог: на стр. 4. Посебног дела Одлуке, на 
Разделу 6 - ГРАДСКА УПРАВА ЗА 
ДРУШТВЕНЕ ДЕЛАТНОСТИ, у оквиру 
П;РОГРАМА 6 - Заштита животне средине 
(шифра Програма 401),Програмска активност 
0001 - Управљање заштиром животне 
средине, Функција 550 - Заштита животне 
средине - истраживање и развој, Економска 
класификација 481 - ДОТАЦИЈЕ 
НЕВЛАДИНИМ ОРГАНИЗАЦИЈАМА, 
планирани износ увећати за 1.000.000 дин, 
тако да кориговани износ у Предлогу одлуке 
о буџету града за 2025.г. буде 5.000.000,00 
дин. 
 

Предлог је делимично прихваћен, односно, средства за 

реализацију  пројеката/програма удружења у области ЗЖС на 

територији града Крагујевца биће увећана на 4.500.000 динара 

пре расписивања конкурса. 

 

 
 
1. Набавка нове опреме за мерење 
квалитета ваздуха на већем  броју мерних 
места, планирати средства за мониторинг 
површинских вода минимум 4 пута у току 
године на 4 контролне тачке на сваком 
водотоку, спроводити мониторинг хемијских, 
микробиолошких и биолошких параметара 
вода, 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. Израда катастра отпадних вода града 

Крагујевца, израда пројектно техничке 

документације за изградњу новог постројења 

за пречишћавање комуналних отпадних вода 

града Крагујевца, израда катастра 

загађивача ваздуха у агломерацији града 

Крагујевца, унапредити систем контроле 

ваздуха усклађивањем са листом 

параметара који се прате по стандардима 

ЕУ, израда плана адаптације на климатске 

промене града Крагујевца, 

  

 

 

 

 

 

 

 

1. Број и распоред места на којима се врше  мерења, као и 

динамика мерења и врста параметара животне средине, 

утврђен је Програмом контроле квалитета ваздуха са 

мониторингом алергеног полена на територији града 

Крагујевца, Програма мониторинга буке у животној средини 

града Крагујевца, Програма контроле и анализе површинских 

вода реке Лепенице.  

- У претходне две године повећан је број мерних места  -       
уведена је нова локација - ОШ Станислав Сремчевић.  
          - Програмом контроле и анализе површинских вода 

Градска управа преко Института за јавно здравље врши 
мерења квалитета површинских  вода реке Лепенице на два 
мерна места, четири пута годишње. Упоредо са тим ЈКП 
Водовод и канализација истом динамиком врши мерења на још 
две локације пре и после постројења за пречишћавање 
отпадних вода.  

  Предлог ће бити прихваћен, надлежна Градска управа ће у 

2025. години реализовати набавку акредитованих софтвера и 

мерних инструмената и закључити уговор са ИЗЈЗ о праћељу и 

извештавању. 

2. Градска управа планира израду катастра отпадних вода на 
територији града у току 2025. године - у оквиру редовних 
активности. 

- Предлог који се односи на израду пројектно техничке 
документације за изградњу новог постројења за пречишћавање 
комуналних отпадних вода града Крагујевца, ће бити 
достављен стручним службама у ЈКП Водовод и канализација 
на разматрање. 

- Градска управа прикупља податке о изворима загађивања, у 
складу са Правилником о методологији за израду националног и 
локалног регистра извора загађивања, као и методологији за 
врсте, начине и рокове прикупљања података. У складу са овим 
правилником привредна друштва, друга правна лица и 
предузетници су у обавези да достављају податке за регистар. 

- Градска управа врши контролу квалитета ваздуха, преко 
акредитованог ИЗЈЗ уз консултације са Агенцијом за заштиту 
животне средине Републике Србије и уз сагласност 
Министарства заштите животне средине Републике Србије. 

 



 

3.Предлаже се измена и креирање посебне 

интернет странице за заштиту животне 

средине (у складу са Програмом заштите 

животне средине града Крагујевца) на којој 

би се редовно ажурирале информације о 

стању параметара животне средине (ваздух, 

вода, земљиште, јонизујући 

зрачење), јавно објавио Локални регистар 
извора загађивања, 
информације о покренутим поступцима 
израде студија процене утицаја на 
животну средину и друге корисне 
информације о стању животне средине 
као и информације на који начин понашање 
грађана може допринети 
побољшању стања животне средине,  

4.Неопходно је планирати средства за 

санацију и обнову јавних чесама у циљу 

њиховог безбедног коришћења и 

доступности чисте пијаће воде за становнике 

града Крагујевца на јавним површинама, 

 

 

5.Потребно је решење загађења и 

нефункционалности плажног простора језера 

у Шумарицама. 

 

3. За сада, до израде нове интернет странице, информације у 

вези заштите животне средине објављују се на званичној 

интернет страници града Крагујевца. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 4. У оквиру Раздела 9 - Градска управа за комуналне послове, 

Програм 2- Комуналне делатности, ПА 0008-Управљање и 

одржавање вововодне инфраструктуре и снабдевање водом за 

пиће, функција 630 - Водоснабдевање, Економска 

класификација 425 - Текуће поправке и одржавање, средства су 

планирана искључиво за извођење радова на одржавању 

јавних чесми и фонтана на подручју града Крагујевца у 2025. 

години и не подразумевају инвестициона улагања. 

 
5.Што се тиче реконструкције водоводне и канализационе 
мреже на територији града, Нацртом Одлуке о буџету града 
Крагујевца за 2025. годину средства су планирана збирно, а 
биће утрошена по основу утврђених приоритета за изградњу 
водоводних и канализационих линија, тако да ће предлог бити 
упућен надлежној Градској управи.  

 

1.Субвенционисање Апотекарске установе, 

јануар-јун: 6х30.000.000 динара 

 

1. Нацртом одлуке о буџету града Крагујевца за 2025. годину 

предвиђена су средства дотација у износу од 30.000.000 динара 

за Апотекарску установу. Такође, Град ће током 2025.године  

спроводити активности у вези са изналажањем дугорочног 

решења за функционисање Апотекарске установе. 

 

2.Унапређење система мониторинга 

квалитета ваздуха, 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. Институт за јавно здравље Крагујевац (ИЗЈЗ) је акредитован 

од стране Министарства заштите животне средине за контролу 

квалитета ваздуха (простор, опрема, методологија, кадрови). 

Град Крагујевац објављује извештаје о стању квалитета ваздуха 

месечно одмах по достваљању истих од стране ИЗЈЗ. У случају 

ванредних околности које могу довести  до акутног  увећања 

концентрација загађујућих материја, које би могле знатно 

утицати на квалитет живота грађана града Крагујевца, ИЗЈЗ 

обавештава јавност. На основу Закона о заштити ваздуха, 

контрола квалитета ваздуха се врши у оквиру државне и 

локалне мреже. Град Крагујевац израђује Програм контроле 

квалитета ваздуха на који сагласност даје Миноистарство 

заштите животне средине. Тим програмом је обухваћена 

искључиво локлна мрежа. Међутим мерење квалитета ваздуха 

се врши на још две локације у оквиру републичке мреже на 

територији града (Николе Пашића и Косовска). Аутоматско 

мерење се вршу на локацији: Косовска (преко пута Школе 

„Краљ Александар Карађорђевић“). Предлог ће бити прихваћен, 

надлежна Градска управа ће у 2025. години реализовати 



 

 

 

3.Ванредни мониторинг Института за јавно 

здравље у случају акцидентних ситуација 

проузрокованих пожарима и објављивање 

резултата у реалном времену утврђених на 

лицу места 

 

 

 

 

 

 

 

4.Омогућавање функционисања Савета за 

заштиту животне средине (Зеленог савета),  

 

 

 

 

 

5.Увећање средстава за реализацију 

пројеката/програма удружења у 

области ЗЖС на територији града Крагујевца 

на 6.000.000 динара, 

 

 

6.Формирање насељског парка по пројектној 

документацији, 

  

 

 

 

 

 

 

7.Асфалтирање спојених улица Николе 

Маратовића и Раше Плаовић, 

 

 

 

 

 

 

 

8.Увођење градске расвете уз улице Николе 

Маратовића и Раше Плаовића 

 

набавку акредитованих софтвера и мерних инструмената и 

закључити уговор са ИЗЈЗ о праћељу и извештавању. 

3. У овом тренеутку, на територији Републике Србије, једина 
акредитована Мобилна екотоксиколошка јединица  која врши 

тренутна мерења загађујућих материја,  је она коју поседује 

Градски завод за јавно здравље  Београд.  Ова мобилна 

лабораторија је доступна осатку Србије на позив Штаба за 

ванредне ситуације преко ИЗЈЗ.  Опрема је изузетно скупа и 

захтева посебну акредитацију  (у погледу простора,  опреме, 

методологије и кадра). Ова лабораторија ставља се у функцију 

уколико се укаже потреба за идентификовањем специфичних 

загађујућих материја као што су полициклични ароматични 

угљоводоници које нису обухвећен.е редовниим мониторингом. 

4. Формирање Савета за заштиту животне средине, предвиђено 

је актом-Решење о образовању савета за заштиту животне 

средине. На жалост, чланови савета нису именовани до 

данашњег дана. Ваш предлог ће бити усвојен, добра пракса 

институционализована, Решење о формирању савета усклађен 

са новим законским решењима, Статутом града, а након тога и 

имонован. 

5. Предлог је делимично прихваћен, односно, средства за 

реализацију  пројеката/програма удружења у области ЗЖС на 

територији града Крагујевца биће увећана на 4.500.000 динара 

пре расписивања конкурса. 

6. У складу са предлогом обавештавамо следеће: израда 

пројектне документације за насељски парковски простор на 

делу катастарске парцеле број 11202 иза постојећег Дома 

здравља, није могућа док се не уради и спроведе Пројекат 

парцелације/препарцелације за КП 11202 и КП 15809/23, а све 

на основу планираних намена. Град Крагујевац ће током 2025 

године преузети први корак и урадити пројекат 

парцелације/препарцелације, како би се формирале потребне 

парцеле, сходно намени. 

7. Израда пројектне документације за асфалтирање улице 

Николе Маратовића и Раше Плаовић, није могућа док се не 

изради и у РГЗу спроведе Пројекат 

парцелације/препарцелације, што ће као први корак Град 

Крагујевац и урадити током 2025 године. Након тога створиће се 

услови за  решавање имовинско правних односа који претходе 

изради документације на основу које је потребно добити 

дозволе за изградњу улице. 

8. Израда пројектне документације за увођење јавне 
расвете у улицама Николе Маратовића и Раше Плаовић, није 

могућа, док се не изради и у РГЗу спроведе Пројекат 

парцелације/препарцелације, што ће као први корак Град 

Крагујевац и урадити током 2025 године. Након тога створиће се 

услови за  решавање имовинско правних односа који претходе 

изради документације на основу које је потребно добити 

дозволе за изградњу јавне расвете. 



9.Проширење Програма одржавања 

комуналне инфраструктуре, 

 

 

10.Редовно одржавање платоа крај 

споменика Раки Љутовцу и хумке уз 

споменик Талац,  

 

 

11.Сађење нових 40 садница, по 20 са обе 

стране спојених улица Николе Маратовића и 

Раше Плаовића на Метином Брду,  

 

12.Сађење садница испред сада енергетски 

ефикасније амбуланте у Чегарској, целом 

дужином тротоара, 

 

 

13.Изградња аутобуских стајалишта са обе 

стране Чегарске улице, 

 

 

14.Изградња тротоара од раскрснице 

Чегарске и Милића Радовановића до цркве 

Кнеза светог Лазара. 

 

15.Постављање контејнера преко пута видео 

надзора, на спајању још увек 

неасфалтираних улица Тихомира 

Вуксановића и Николе Маратовића/Раше 

Плаовића, 

 
 
16.Постављање контејнера, а потом и 
редовно преузимање смећа са гробља поред 
цркве Кнеза светог Лазара. 
 

 

 

9. Почетком 2025. године Градско веће доноси Програм 

комуналног одржавања за 2025. годину, којим ће се дефинисати 

обим комуналног одржавања, тако да ће предлог биће упућен 

надлежној Градској управи.  

10. Редовно одржавање платоа се врши у складу са Програмом 

комуналног одржавања и по потреби. Имајући у виду да су у 

2025.години планирана буџетска средства за ове намене, нема 

могућности за проширење Програма комуналног одржавања за 

2025.годину. 

11. Сађењу нових садница се може приступити тек након 

утврђивања путних траса и изградње наведених улица. 

 

 

12. Сектор – Зеленило у ЈКП “Шумадија“ ће извршити набавку и 

садњу садница за део улице Чегарске - поред тротоара 

Амбуланте. 

 

13. Приликом завршетка рехабилитације Чегарске улице 

(завршен је само део), узеће се у разматрање предлог о 

уређењу стајалишта. 

 

14. Овај предлог ће бити разматран приликом израде Програма 

комуналног одржавања за 2025.годину. 

 

 

15.Постављање контејнера на наведеној локацији није 

планирано у 2025. години, с обзиром да су наведене улице у 

Програму одношења смећа предвиђене за уклањање 

комуналног отпада путем типизираних канти и приручних 

посуда из индивидиуалних домаћинстава. 

 

16. Гробље  припада МЗ „Белошевац“ и није у систему градских 

гробаља, која припадају су у надлежности ЈКП “Шумадија“ тако 

да не постоји план за постављање контејнера на наведеној 

локацији. Улица у којој се налази гробље је Програмом 

одношења смећа предвиђена за одношење комуналног отпада 

путем типизираних канти и приручних посуда. 

 

Сви предлози који се односе на развој инфраструктуре, а Одлуком о буџету града Крагујевца за 

2025. годину су планирана средства у укупном износу биће разматрани од стране надлежних градских 

управа приликом доношења Програма рада за 2025. годину. 

 

 

                                                                                                                  ВД Начелник 

  Милијана Ратковић 


